

ကကြို ၇

တံဆိပ်ဆာဝါဆူ DeKalb ဒီထံင်ကီရ်လီကဝီကွီဟံင်ဖိယိဖိအဆိင်.

တံစးထိင်ထိင်ကွီအသိသိခါအါတကွာ်မုာ်ဆာကတီာ်လါအလီသျှင်ပိသးဝး, လါတံန့ၣ်အယိတနံၣ်အံၤကဖျါလီဆိလီာ်သးဒီးအပူၤကွံာ်န့ၣ်လီၤ. ယသျှင်ပိသးဝးလါ တံမလိတံခိဖျါအုထာ်နဲး (virtual classes) မုာ်တံလါအကဲထိင်သးအဖါမုာ်ဒီးယဆာမုာ်လါလါပကစးထိင်ဘၣ်တံထိင်ကွီအသိလါအလဲသးဘၣ်ဘျီဘၣ်ဒါန့ၣ်လီၤ. ပအိင်ဒီးတံန့ၣ်လီၤသးလါပတံရဲၣ်တံကွါလါအိင်ဒီးတံထဲးဂံၢ်ထဲးဘါဒီးတံကွဲးစးစဲၣ်နီၢ်လါအကဟ့ၣ်ထိင်ဝဲဒၣ် တံမလိစီၤစုၤလါအယံ (remote learning) အတံလဲၤခိဖျါအဂ့ၤကတံလါပပုၤကွီဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲပဘၣ်သကါဒီးတံမလါသးဘံဘူတဆဲးတကွါဖဲတန့ၣ်အံၤအဆာကတီာ်, ပပုၤမတံဖိတဖၣ်သ့ဘၣ်လီၤဝဲဒၣ်တံဂုၢ်ကီသ့ၣ်တဖၣ်အံၤစးထိင်လါတံမလါဘၣ်ထွဲတုၤလီၤလါတံမလါဆဲးလီၤမံၤတစုန့ၣ်လီၤ. တံတလါန့ၣ်တံခဲလါမုာ်ဝဲဒၣ်တံခွဲးဂ့ၤယာ်ဘၣ်လါပမတံဂုၤန့ၣ်အလီၢ်တကွါန့ၣ်လီၤ. ယစံးဘျူးလီၤဆိဒၣ်တံဟံင်ဖိယိဖိလါအဟဲဟ့ၣ်ကဒါကွါကွီအစဲးပိးလီၤလါအတစုးကါလါဝဲတဖၣ်မုာ်လါတံအံၤဒုးအိင်ထိင်ဝဲဒၣ်ဖဲဖိကဟ့ၣ်ပိညါဝဲၤကွါအတံဆိင်ထွဲမစါဝဲဒၣ်ပကွီဖိလါအလိင်ဘၣ်ဝဲတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကွဲလါတံလဲၤဆူ DCSD အလီၢ်.

တန့ၣ်အံၤယအဲၣ်ဒီးမလါကပီၤဝဲဒၣ်ပပုၤကွီဖိဒီးပပုၤမတံဖိတဖၣ်လါအိင်ဒီးအတလၣ်အဂ့ၤကတံလါတံဟ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. Mr. Mark Knowles လါအမတံဖဲ Early Learning Center ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါဝဲဒၣ်ကွီဖိတဖၣ်ယုာ်ဒီး Bitmoji တံမလိန့ၣ်လီၤ. ဖိသၣ်သန့ၣ်လါအမံၤမုာ် Corinne အမိၢ်ဟ်ဖျါထိင်ဝဲလါ, “Mr. Knowles မုာ်ပုၤလါအဂ့ၤဒိၣ်မးတက. တံမုာ်ဘၣ် Corinne ဒိၣ်မးလါတံတုတံဂီၤအတံဖဲတံမတဖၣ်လီၤဆိဒၣ်တံ Mr. Knowles အနီၢ်ကစါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲဒုးသ့ၣ်ညါဝဲလါအသ့န့ၣ်ဟံၤဝဲဒၣ်တံသ့ၣ်ညါလီၤအနီၢ်ကစါသးလါတံတုတံဂီၤအပုၤလါအမုာ်တံလါအလုၢ်ပုၤဒိၣ်ကဲၣ်ဆိးန့ၣ်လီၤ. ဒဲန့ၣ်သိးအဝဲအဲၣ်ဟ်ဖျါဝဲဒၣ်တံသ့ၣ်ဝံၣ်သးဆါဒီးတံတဲတဖၣ်လါတံမလါဆူထိင်အတံမလိမဒီးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.”

စံးဘျူးဘၣ်နုၤ Miss Corinne လါနတံမလါပိညါယံလါမးန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်သ့ၣ်ဘၣ်သးယါဂ့ၤမးလီၤ.

သးတံအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ

ပသမံထံကွါစူၣ်ကယာ်ဝဲဒၣ် COVID-19 အတံဂုၢ်ဒီးပတံတီာ်ကွါအဂ့ၢ်လါတံမလါပုၤပတံအိးထိင်ကွါကွီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒဲပစးထိင်တံထိင်ကွီဖဲတန့ၣ်အံၤအသိး, ပဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထိင်သ့ၣ်ကိးဂါလါ COVID-19 တံဆါသကြိၣ်မုာ်ဝဲဒၣ်တံပုၤတီာ်တံအတံမလါသးလါအဟဲဖျါယုာ်သးဒီးဒိဘၣ်မဟူးဝဲဒၣ်ဖိသၣ်ဆဲးလါအထိင်ကွီသ့ဒီးဟံင်ဖိယိဖိတဖၣ်ဖဲကွဲလါတံတမုာ်လါဝဲအပူၤန့ၣ်လီၤ. DeKalb County လီၢ်ကဝီကွီအိၣ်ဒီးတံတီာ်ကွါလါတံဘၣ်လီၤဘျါဘၣ်ဝဲဒၣ်ပကွီဖိတဖၣ်အသးတံပလါဘၣ်, သးဂုၢ်ဝီပိညါ, ဒီးပုၤဂုၢ်ဝီတံအိၣ်မုာ်အိၣ်ဟဲအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. အမဲရဲကခိကရဲးအကရဖိ Lucy McBath ဆဲးကျိးဝဲဒၣ်လီၢ်ကဝီကွီလါတံမလါန့ၣ်ဝဲဒၣ်တံဂုၢ်တံကွါလါ တံမစါသးဂုၢ်ဝီပိညါဝဲၤကွါ (Psychological Services Department) အအိၣ်လါအဘၣ်ထွဲဒီးသးတံပလါဘၣ်ဒီးသးဂုၢ်ဝီပိညါအတံဆိင်ထွဲမစါကွီဖိဒီးဟံင်ဖိယိဖိတဖၣ်လါအဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲဖဲအခိကရဲးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါအိၣ်ကုၣ် 18 သိ, 2020, ကွီသးဂုၢ်ဝီကသံၣ်သရၣ် Alanna Works, မအမုၤဒါဒဲပုၤဟ့ၣ်ကုၣ်တံစဲၣ်နီၢ်တဂါအသိးလါအတံဟ်ဖျါထိင်တံဂုၢ်မိၢ်ပုၤဘၣ်ယး “ COVID-19 ဒီးသးတံအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ ” အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. Ms. Work အတံဟ်ဖျါဒီးအတံတၢ်ပိၣ်တဲသကိးအပူၤဟ်ဖျါဝဲဒၣ်တံဂုၢ်တံကွါလါဖိသၣ်လါထိင်ကွီသ့အသးတံအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ အနီၣ်ဂံၢ်စရိ, တံမဘၣ်ဒိတံအိၣ်လီၤဆိဒီးပုၤကအသးဂုၢ်ဝီပိညါလါဖိဒဲဖိသၣ်တဖၣ်အပူၤ, ဒီးတံဟ့ၣ်ကုၣ်ထီရီၤလါတံဟ့ၣ်လီၤမစါတံဆိင်ထွဲမစါန့ၣ်လီၤ. ပသးအိၣ်စံးဘျူးဘၣ် Ms. Alanna လါအတံဖဲတံမလါသ့ၣ်တဖၣ်အဖိခိၣ်, ဒဲအတံနီၤဟ့ၣ်လီၤအတံသ့ၣ်ညါန့ၣ်ဟံၤဒီးအတံမလါတံဘၣ်သးတံဆိင်ထွဲမစါလါအကြားဝဲဘၣ်ဝဲတဖၣ်ဘၣ်လီၢ်ဘၣ်စးဝဲလါကွီဖိ, ပုၤမတံဖိ, ဒီးဟံင်ဖိယိဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဒဲပန့ၣ်လီၤဆူတံထိင်ကွီန့ၣ်အသိအပူၤအသိး, ပလုၢ်ပပုၤမုာ်ဒီးဝဲဒၣ်နီၣ်ဂံၢ်ပုၤအကျါတခါဒဲပမုာ်ပုၤမတံလါကမုာ်အဂီၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ဖဲအပူၤကွံာ်ကမံးတံတံအိၣ်ဖျါအခါ, တံဂုၢ်လါအဘၣ်ထွဲဒီး တံတီာ်ကွါမိၢ်ပုၤလါလါပုၤ (Comprehensive Master Plan) တဘၣ်တံကတီၤဆိအိၣ်တချူးဒီးဖဲတံမတံအိၣ်ဖျါအခါန့ၣ်လီၤ. တံဖျါဖျါဖျါမုာ်ဝဲဒၣ်ပတံဖဲတံမလါအကွါဂီၢ်

အရရှိနိုင်တစ်ခုလောက်မျှတော်မလိမ့်မိအပူနှုန်းလီ။ ဝံသးရှုကွာ်ဘဉ်လံာ်တိလံာ်မိတဖဉ်အံ့ဖဲ တၢ်တီၢ်ကျဲၤမိၢ်ပှၢ်
လာၤပျဲၤပျဲၤ (Comprehensive Master Plan) အပူတက့ၢ်.

လီၢ်ခံကတၢ်, ယသးခုစံးဘျးဘဉ်ပပုၤမတၢ်ဖိလာအတၢ်ကျဲးစးထဲးဂံၢ်ထဲးဘါလာတၢ်မလီၢ်တၢ်ဘဉ်ဃးပတၢ်မလီၢ်ကဝီၤကိၤအပ
တီၢ်လာအထီကတၢ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. စံးဘျးဘဉ်ပကိၤဖိဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိတဖဉ်လာအအိၣ်ဒီးတၢ်သးရှုအါအါကလဲာ်ဖဲပတၢ်မလီၢ်
တၢ်ခိဖျိအ့ထၢ်နဲး အကျိၤအကျဲအသိဒီးခိၣ်ယၤတၢ်အိၣ်သးအပူအံၤန့ၢ်လီၤ. အိၣ်ပျဲၤဒီးန့ၢ်ကတၢ်လာအမုာ်တက့ၢ်.

ပျဲၤဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါန့ၢ်နီၣ်ဂံၢ် #1

Mrs. Cheryl Watson-Harris, ပျဲၤသးကျဲၤပာ်ဆုတၢ်